
Totalplanen – bærekraftig kommune

Økonomi- og handlingsplan 2021 - 2024

Kommunestyret 10.09.2020, Vigdis Bolås, kommunedirektør



Store kommunale investeringer siste årene
• Leksvik

• Smia – flerbrukshus med svømmehall
• Omsorgsboliger
• Brannstasjon

• Vanvikan
• Tilrettelegging for videregående skole
• Vedtak om bygging av barnehage – planlegging pågår

• Stadsbygd
• Stadsbygd omsorgssenter
• 1/3 av Museet Kystens Arv
• Nybygg Stadsbygd skole (flere vedtak om å gå videre med planleggingen,  

byggestart senest juni 2021 - hittil ikke økonomisk forsvarlig)

• Rissa
• Høgåsmyra barnehage
• Rissa helsetun
• Åsly skole
• To bygg for bo- og aktivitetstjenestene (16 leiligheter)
• Brannstasjon

• Hasselvika
• Helsefortet
• Havna

• Stjørna
• Mælan skole



Kommuneloven

§ 14-10: Balanse i økonomiplanen og årsbudsjettet

All bruk av midler i årsbudsjettet skal ha dekning i årets tilgang på midler.

Driftsbudsjettet skal dekke 

- avdrag og renter på lån

- tidligere års merforbruk

- avsetninger som er nødvendig for god kommunal økonomiforvaltning

§ 28-1: ROBEK (registeret om betinget godkjenning og kontroll) hvis f.eks. dette har inntruffet:

- Driftsdelen i økonomiplanen, driftsbudsjettet eller driftsregnskapet viser at et merforbruk 

skal dekkes inn over flere enn to år etter at det oppsto.

-----

Driftsbudsjettet skal dekke tjenesteyting som tilfredsstiller krav i 

nasjonale lover og forskrifter samt lokale vedtak.



Oppdraget

Kommunestyrets vedtak i sak 68/2018 – Økonomi- og handlingsplan 2019 – 2022:
Økonomi- og handlingsplan vedtas slik den er fremlagt med følgende endringer: 

1. Kommunestyret ber rådmannen om å legge fram en totaloversikt over mulige innsparinger i Indre 

Fosen kommune inkludert konsekvenser for økonomi og kvalitet på tjenestene. 

2. Stadsbygd skole 1-10 legges inn i budsjettet med byggestart så snart det er praktisk mulig og 

senest i juni 2021. 

3. Økte kostnader i form av renter og avdrag dekkes ved at den totale driftsrammen i budsjettet 

reduseres. 

4. Vanvikan skole nybygg, 1 -10, planlegging og prosjektering starter i 2022. Avsatt beløp i 2022 

endres derfor fra 80 mill. til 10 mill. 

5. Eventuell innføring av eiendomsskatt avgjøres etter at rådmannen har lagt frem sin totaloversikt 

over mulige innsparinger

Kommunestyrets vedtak i sak 48/2019 – Økonomi- og handlingsplan 2020 – 2023:
Ny skole i Vanvikan tas ut av øk-/hplan pga den totale gjeldsbyrden og kommer med i neste planperiode

----

Sett på både kort- og langlys! 

Vi må sørge for å ha en bærekraftig kommune på kort og lang sikt!



Prosessen med totalplanen

• Eksterne konsulenter – ekstern finansiering.

• Mange intervju under utarbeidelsen av kunnskapsgrunnlaget.

• Flere høringsrunder – filmer, dokument. Mange høringsinnspill.

• Saken skal behandles i alle utvalg og i formannskapet i løpet av 

september og i kommunestyret 14. oktober.

• Mellom de to kommunestyremøtene er totalplanen og forslag til 

vedtak ute på høring. Høringsuttalelser legges fram for 

kommunestyret til møtet 14. oktober.

• Samme prosess for økonomi- og handlingsplan.



Bærekraftig kommune

• Lovkrav og lokale vedtak har medført at budsjettmålene ikke har 
vært mulig å nå på flere områder de siste årene.

• God oversikt etter drift av ny kommune i over to år.

• Grundig vurdering av hva vi skal tilby hvor, for å oppnå god 
økonomistyring og en bærekraftig kommune for framtiden.

• Faglige utredninger er grunnlaget for administrasjonens forslag til 
vedtak. 

Framtiden påvirkes av de politiske valg som gjøres 14. oktober 

- investeringer, strukturendringer, satsinger i drift, eiendomsskatt



Inntektssituasjonen i Indre Fosen

Negativt:
- Befolkningsveksten er liten/negativ og mindre enn landsgjennomsnittet: mindre del av 

nasjonal pott

- Arbeidsgiveravgift som Trondheim

- Sammenlikning på Fosen: Kampflybase, vindkraft og havbruk tiltrekker arbeidskraft og 
ressurser  

- Har ikke eiendomsskatt på næring og bolig og fritidseiendom

- Kr 15 mill i inndelingstilskudd trappes ned over en femårsperiode fra 2027  

- Reduksjon med kr 8 mill i sonetilskudd fra 2018

Positivt:
- NTE, TrønderEnergi, Fosenkraft, fondsforvaltning

- Omstillingsprogrammet: flere arbeidsplasser 

- Eiendomsskatt med 2 promille på kraftanlegg i 2020



Eiendomsskatt

• I 2019: Total inntekt eiendomsskatt i Norge: kr 14,7 mrd

• 319 kommuner av 371 kommuner i Norge har 
eiendomsskatt

• 229 kommuner har eiendomsskatt på alle faste 
eiendommer

• 267 kommuner har eiendomsskatt på boliger og 
fritidseiendom

• Snitt i Norge: kr 3.900 pr enebolig



Inntektene fremover

2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024

Skatt 227 993 231 891 228 654 235 906 235 906 235 906 235 906

Ramme 330 525 335 146 350 807 339 780 337 239 337 117 336 995

Inntektsutjevning 63 142 67 588 67 436 69 574 69 574 69 574 69 574

Sum 621 661 634 625 646 897 645 260 642 719 642 597 642 475
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Gjeld i Indre Fosen kommune
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Tre viktige prioriteringer

• Nybygg Stadsbygd skole med byggestart sommeren 2021

• Styrking av det forebyggende og tverrfaglige arbeidet

• Tilrettelegging av tjenestene for økning av antall eldre

For å klare dette på kort sikt og samtidig planlegge langsiktig for en 
bærekraftig kommune, så må både tjenestestruktur endres og 
eiendomsskatt innføres på nye områder.  



Forslag til vedtak i saken om totalplanen

1. Helse- og omsorgsplan 2020 – 2030, del 1, vedtas som framlagt.

2. Forebyggende arbeid for barn og unge styrkes gjennom bl.a. helsestasjonen.

3. Hjemmetjenesten og forebyggende tiltak i eldreomsorgen styrkes. 

4. Bo- og aktivitetstjenesten styrkes.

5. Utekontor legetjenesten Råkvåg avvikles i 2024.

6. Ombygging av Råkvåg aldershjem til omsorgssenter i 2024.

7. Interkommunal legevakt utredes.

8. Øvrige tiltak i helse og omsorgsplan 2020-2030, del 2, vedtas som framlagt.



HELSE- OG OMSORGSPLAN 
INDRE FOSEN KOMMUNE 2020-

2030
UTFORDRINGER OG MULIGHETER



HOVEDUTFORDRINGER - ELDREOMSORG

• Indre Fosen kommune står overfor betydelige demografiske endringer 
de kommende årene og antall innbyggere over 80 år vil nesten dobles 
frem mot 2040. 

• Et voksende antall eldre vil føre til et økende behov for kapasitet og 
kompetanse og presset på de kommunale helse- og 
omsorgstjenestene vil øke betraktelig. 

• Den økonomiske utfordringen knyttet til utviklingsbildet er betydelig

• Tilgangen på fagfolk i årene som kommer er en minst like stor 
utfordring som økonomien.



Andel innbyggere over 80 år vil doble seg i Indre Fosen frem
mot 2040

15

Historisk og fremskrevet alderssammensetning i Indre Fosen kommune, fordelt på alder, 
historisk og fremskrevet basert på SSBs middelalternativ (MMMM)

Utvikling i antall innbyggere i arbeidsfør alder
(18-66 år) (lys grå), 

per person over 80 år (gul)
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Dagens situasjon

16

Forventet utvikling i kostnader til omsorgstjenester, 2019-2040, i mill.kr.

Forventet behov for kapasitet i omsorgstjenestene, 2019-2040

En videreføring av dagens tjenesteinnretning og praksis for tildeling av tjenester
vil føre til en sterk vekst i utgiftene til pleie- og omsorgstjenester i Indre Fosen. 
Veksten vil være særlig sterk i perioden 2025-2035 som følge av en vesentlig vekst
i antall eldre over 80 år. Det er denne aldersgruppen som tradisjonelt sett har 
størst forbruk av kommunale pleie- og omsorgstjenester. I dag mottar mer enn 
halvparten av alle over 80 år i Indre Fosen pleie- og omsorgstjenester. 

Det er særlig en økning i behovet for sykehjemsplasser som vil drive denne
veksten. Utgifter til institusjonsplasser står alene for over halvparten av utgiftene 
til pleie- og omsorgstjenester i Indre Fosen. 



ENDRINGSBEHOV

Helse- og omsorgstjenestene står overfor et stort behov for endring og 
omstilling. Som følge av det økte behovet, kan ikke ytelsene  
opprettholdes på samme nivå og dermed må produksjonen av helse-
og omsorgstjenester løses annerledes enn i dag for å være 
bærekraftige. 



HOVEDGREP

• Indre Fosen må tilstrebe at bruker skal følges opp på det laveste 
omsorgsnivået som møter brukerens behov. Dette vil være 
avgjørende for at kommunen skal ha kapasitet til å følge opp alle 
brukere som trenger bistand fra kommunen i årene fremover

• Det er en hovedmålsetting, både fra sentralt og kommunalt hold, at 
bruker skal bo i egen bolig så lenge som mulig

• Tiltak som kan være medvirkende til at brukere kan bo lengst mulig 
hjemme, samt bidrar til å utsette behovet for pleie- og 
omsorgstjenester, har høy prioritet.  



Omsorgstrappa



• Hovedregelen er at tjenestene blir billigere og mindre 
ressurskrevende desto lavere ned i omsorgstrappa man kommer. 

• På de to laveste nivåene ligger tjenester som ikke dreier seg om 
medisinsk oppfølging. 

• Praktisk bistand kan være medvirkende til at brukere kan bo lenger 
hjemme i egen bolig, mens lavterskeltilbud og forebygging vil kunne 
bidra til å utsette behovet for pleie- og omsorgstjenester. 



Tiltak på lavere nivå

• Styrking av hjemmetjenesten

• Etablere «Mestringsteam», bestående av fysioterapeut, ergoterapeut og 
sykepleier. Teamet skal blant annet ha ansvar for ordning med 
forebyggende hjemmebesøk for eldre i kommunen

• Forvaltningstjenesten styrkes

• Kommunens dagtilbud for hjemmeboende personer med demens/kognitiv 
svikt utvides. Organisering av tilbudet utredes. Lavterskeltilbud for 
personer med demens, som aktivitetsvenn, brukerskole, pårørendeskole og 
samtalegruppe for pårørende videreutvikles

• Frivilligkoordinator med helse- og omsorg som arbeidsfelt innføres 



Heldøgns omsorg

Dersom opphold i sykehjem eller tilsvarende bolig tilrettelagt for 
heldøgns tjenester er det eneste tilbudet som kan sikre brukeren 
nødvendige og forsvarlige helse- og omsorgstjenester, er kommunen 
pålagt å tilby dette.

Målet er at kommunen skal ha færrest mulig døgnplasser, men samtidig 
skal tilbudet være tilstrekkelig og det skal være tilpasset brukerne.



Dagens situasjon

Rissa sykehjem 55 plasser

Leksvik sykehjem 40 plasser

Råkvåg aldershjem 16 plasser

Omsorgsboliger Rissa: Lindegaard, Strømmen 15 stk.

Omsorgsboliger Leksvik: Brynjarheim, Elvebakken, 
Lundeng, Strandheim, Rønningstrand

46 stk.

Omsorgsboliger Råkvåg: Råkvåg, Leikvang 16 stk.

Omsorgsboliger Stadsbygd: Stadsbygd omsorgssenter 40 stk.

Omsorgsboliger Vanvikan: Havna 12 stk.



Fremtidig utvikling

Antall eldre over 80 år per sone i dag 
og framskrivning i 2030



Heldøgns omsorgsplasser er de mest kostnadskrevende per bruker, 
men også her er det kostnadsforskjeller. 

Spesialiserte institusjonstjenester (korttidsplasser, skjermede plasser 
o.l.) er gjerne dyrere per plass enn en langtidsplass, mens HDO-boliger, 
omsorgsboliger med heldøgns omsorg og bemanning knyttet til 
boligen, vil være billigere enn institusjonsplasser. 

Ved å ta i bruk HDO-boliger i større grad, oppnår kommunen en langt 
større fleksibilitet enn om man bare hadde hatt sykehjemsplasser.



HDO-boligene kan disponeres til de brukergruppene som har behov til 
enhver tid, noe som betyr at de også kan benyttes til sykehjemsplasser, 
dersom det er behovet. 

I tillegg får brukere med behov for en HDO-plass vedtak med mer 
individuelt fokus enn en sykehjemsplass. 

Med en slik fleksibel løsning oppnår man at det øverste nivået, 
heldøgns omsorg, blir én tjeneste, med mulighet for fleksibilitet og 
tilpasning både i kapasitet og bruk av plasser. 



Indre Fosen ønsker en fleksibel innretning av heldøgns omsorgstilbud, 
for å slippe å binde opp plasser til enten å være sykehjemsplass eller 
HDO- bolig. 

En slik innretning vil kunne føre til at kommunen kan ha lavere samlet 
antall HDO-plasser. Det gir et mindre behov for å bygge nye plasser, og 
vil slik være økonomisk besparende.

Det foreslås at man innfører en struktur der heldøgns omsorg 
organiseres enten i helsetun eller omsorgssenter.



Foreslått organisering av heldøgns omsorg

Rissa

Rissa sykehjem driftes som helsetun og skal inneholde 
sykehjemsplasser (korttidsplasser, langtidsplasser, plass i skjermet 
avdeling for personer med demens) og HDO (boliger med heldøgns 
omsorg). Rissa helsetun skal fortsatt drifte kommunens 2 øyeblikkelig 
hjelp-plasser og skal i tillegg inneholde 30 korttidsplasser og 31 
langtidsplasser (inkludert dagens Lindegaard). 

Det vil bli behov for å etablere 30 nye omsorgsboliger i tilknytning til 
Rissa helsetun.



Leksvik

Leksvik sykehjem driftes som helsetun og skal inneholde 
sykehjemsplasser (korttidsplasser, langtidsplasser, plasser i skjermet 
avdeling for personer med demens) og HDO (boliger med heldøgns 
omsorg). Avdeling B renoveres og bygges samtidig om til HDO (boliger 
med heldøgns bemanning). Stipulert kostnad er kr 11 000´. Leksvik 
helsetun skal inneholde 15 korttidsplasser, 10 HDO-boliger og 15 
langtidsplasser. 

Deler av de eksisterende boligene ved Lundeng og Strandheim kan 
etableres som HDO-boliger.



Stadsbygd

Stadsbygd omsorgssenter inneholder 16 selvstendige omsorgsboliger, 
12 plasser i bofellesskap og 12 HDO-boliger. 

Råkvåg

Råkvåg aldershjem renoveres og bygges samtidig om til omsorgssenter 
med 16 HDO (boliger med heldøgns omsorg) i 2024. Stipulert kostnad 
er 5 700´. 

Vanvikan

Eksisterende omsorgsboliger i Vanvikan videreføres. 



LEGETJENESTEN

Legetjenesten i Indre Fosen kommune er kommunalt drevet, der 
kommunen har avtaler med fastlegene, som er selvstendig 
næringsdrivende.

11 legehjemler og 2 LIS1-leger.

Fastlegekontor i Rissa og Leksvik, utekontor i Vanvikan og Råkvåg.

Legene har også ulike kommunale oppgaver, i henhold til avtale.

Legevakt er lokalisert i Vanvikan mellom 16:00 og 08:00 på hverdager, 
samt i helger. Drift av legevakt er et helkommunalt ansvar.



Utfordringsbildet

Den største utfordringen er å rekruttere og beholde kvalifiserte leger. 

Legetjenesten bemanner pr i dag fire legekontor, noe som er krevende 
med tanke på drift, logistikk og ressurser.

Det brukes pr i dag to legevakter på dagtid.

Legevakt i Vanvikan driftes uten medarbeiderressurs og det har 
kommet tilbakemeldinger fra legene om at dette oppleves utrygt. 

Legevakt på kveld, natt og helg har ansvar for kommunens øyeblikkelig 
hjelp- tilbud, og dette er lokalisert ved Rissa sykehjem. 



Tiltak

Det foreslås at Råkvåg utekontor avvikles når Råkvåg omsorgssenter 
står klart fra 2024 og etter at mulighet for legedekning på 
omsorgssenteret er utredet. Innbyggerne tilbys tjenester ved Rissa 
legekontor

Vanvikan utekontor vurderes i sammenheng med utredning av legevakt

Det gjøres ingen endring i forhold til Rissa legekontor og Leksvik 
legekontor 

Muligheten for å etablere interkommunal legevakt utredes, i samarbeid 
med de andre kommunene på Fosen



ANDRE TILTAK

• Ny barnevernreform innføres 1.1.2022. Helsestasjonstjenesten 
styrkes derfor med  en stilling som skal ivareta de nye 
ansvarsområdene som kommunen blir pålagt i forbindelse med den 
kommende barnevernreformen

• I rapport fra Fylkesmannen etter tilsyn i Bo- og aktivitetstjenesten i 
2019, påpekes det at det er lav bemanning i enheten. Kapasiteten 
økes derfor

• Avlastningstilbudet for barn og unge utredes høsten 2020. 
Kapasiteten må økes. OPS (offentlig privat samarbeid) skal vurderes 
som et alternativ



• I forbindelse med arbeidet med helse- og omsorgsplanen, kom det 
ønske fra politisk hold om at man vurderte 
heltid/deltidsproblematikken i kommunen. Vikarpool etableres som 
et virkemiddel for å redusere ufrivillig deltid

• Helse- og omsorgsplanens del 2, tiltaksplan, beskriver i tillegg mange 
utviklingstiltak. Dette er tiltak som hovedsakelig skal skje innenfor 
ordinære økonomiske rammer, eller ved at det søkes eksterne midler 
for å gjennomføre dem



Totalplan - Oppvekstområdet

Kommunestyret - 10. september 2020

Erik Jakobsen
Oppvekstsjef



Bakgrunn

• Store utfordringer i tiden fremover
• Nedgang i barnetallet de siste 10 årene
• Reduksjonen øker ytterligere i årene som kommer

1391 barn i alderen 6-15 år i 2009.

1211 barn i alderen 6-15 år i 2020.

1006 barn i alderen 6-15 år i 2025.

•
Regnskap grunnskole 2015: 110 millioner

• Regnskap grunnskole 2019: 130 millioner



Grunnskole

• Dagens økonomiske driftsituasjon i grunnskolen er ikke bærekraftig.

• «Uendret» skolestruktur de siste 20 år.

• Ostehøvelprinsippet.

• Behov for rehabilitering/nybygg.



Rammefaktorer

• Økonomi
• Lønnskostnader til personalet og drift av skolebygg

• Lærernorm
• Byggenes begrensning
• Nye krav i opplæringslov og ny læreplan
• Krav i henhold til helse, miljø og sikkerhet, inkludert universell utforming

Kvalitet
• Opplæringslovens krav om relevant kompetanse
• Endringen i grunnskolelærerutdanningen
• Kompetanseløftet 2020
• Rammebetingelsene til støttetjenestene og samarbeidet de imellom

• Pedagogisk-psykologisk tjeneste, helsesykepleiere, barneverntjeneste, psykisk helse og rus, 
legetjeneste og fysio- og ergoterapitjeneste



Dagens skolestruktur



Befolkningsframskriving



Befolkningsframskriving



Øyeblikksbilde i 2019



Netto tilflytting



Realistisk framtidsbilde



Sammenligning



Utredning

• KS-Konsulent har utarbeidet 6 ulike modeller for framtidig 
skolestruktur som tar hensyn til elevtallsutviklingen, samtidig som de 
ulike kvalitetsmessige aspektene ivaretas.

• KS-Konsulent anbefaler følgende modell:



Begrunnelse for anbefalt modell

• KS-Konsulent anbefaler denne modellen ut fra en totalvurdering hvor 
hovedargumentet er knyttet til kommunens behov for å redusere kostnader på 
grunnskoleområdet. Samtidig understøttes dette modellalternativet av kvalitative 
forhold, og viser at det er en sammenheng mellom økonomi og kvalitet. 

• Forhold som KS-Konsulent trekker frem knyttet til dette er blant annet:

• Ungdomsskoleelever bør samles på to skoler

• Med 4 skoler av en viss størrelse har kommunen mulighet til å sikre en 
bærekraftig økonomi på grunnskoleområdet

• Å slå sammen barneskolene i Vanvikan og Stadsbygd vil gi en robust skole med 
hensiktsmessig størrelse, spesielt med hensyn til elevtallsprognosene

• Med 4 skoler er kommunen nede i et antall som gjør det mulig for støttetjenester 
som PPT og helsesykepleier å være tilgjengelig og bidra konkret i et tidlig innsats-
perspektiv.



Innspill fra innbyggerne

• Rapporten har i sin helhet blitt lagt ut på kommunens hjemmeside 
sammen med en film som beskriver kunnskapsgrunnlaget og de 6 
ulike modellene, hvor vi har bedt om innbyggernes innspill på det 
som er blitt presentert. 

• Det er kommet inn 73 innspill på hvordan Indre Fosen kommune, 
basert på kunnskapsgrunnlaget, kan sikre et kvalitativt godt 
skoletilbud som samtidig er økonomisk bærekraftig over tid?

• Alle høringsinnspill ligger vedlagt saken i sin helhet.

• Høringsinnspillene varierer stort, og de er tatt med i vurderingene.



Vurderinger

• På bakgrunn av framskrevne elevtall, utredningen som er 
gjennomført og innkomne høringsinnspill er det utarbeidet et forslag 
til framtidig skolestruktur i Indre Fosen kommune.



Kommunedirektørens forslag 
til vedtak

• Fevåg/Hasselvika skole legges ned, og elevene flyttes til Åsly skole fra 
01.01.2021. Lønnsutgiftene beholdes første halvår 2021.

• Fevåg/Hasselvika skole legges ut for salg med klausul om at det ikke kan etableres privat skole i 
lokalene.

• 8.-10. trinn ved Stadsbygd skole flyttes til Åsly skole fra august 2021.

• Planlegging av nybygg for 1.-7. trinn ved Stadsbygd skole settes i gang etter budsjettvedtak i desember 
2020 med mål om byggestart sommeren 2021.

• 8.-10. trinn ved Vanvikan skole flyttes til Åsly skole fra august 2023.

• 8.-10. trinn ved Mælan skole flyttes til Åsly skole fra august 2023.

• Eiendommen som Johan Bojer videregående skole, skolested Rissa, bruker tas i bruk av Åsly skole 
fra august 2023.

• Fagerbakken barnehage flyttes til Mælan skole i 2023.

• Fagerbakken barnehage legges ut for salg når barnehagen har flyttet.

• Barnehagestrukturen utredes i forkant av behandlingen av økonomi- og handlingsplan våren 2022.

• Vedtektene for barnehagene i Indre Fosen kommune gjennomgås og revideres i 2021.

• Plan for helhetlig oppvekst ferdigstilles i 2021.



Begrunnelse for forslaget



Fevåg/Hasselvika skole

• I alle modellene til KS-Konsulent er Fevåg/Hasselvika skole foreslått 
nedlagt. 

• Lavt elevtall, som over tid har vært fallende.
• Kort avstand til Åsly skole.
• Åsly skole er bygd kapasitetsmessig for å ta inn elevene fra 

Fevåg/Hasselvika skole.
• Elevene kan gå rett inn i eksisterende klasser uten behov for økt 

lærerressurs.

Dette gjør at en nedleggelse av Fevåg/Hasselvika skole er det tiltaket som gir 
størst økonomisk gevinst, samtidig som det er det tiltaket som berører 
færrest elever.



Fevåg/Hasselvika skole

• I høringsinnspillene trekkes blant annet følgende fram:

• Skolens rolle som nærmiljøsenter for å sikre aktivitet og tilflytting.

• Det bør etableres et oppvekstsenter ved Fevåg/Hasselvika skole, hvor 
Fevåg barnehage samlokaliseres med skolen.

• Nedleggelse av skolen trekkes fram av flere. Ønsket og ventet 
befolkningsvekst har ikke slått til og grunnlaget for en skole der er svakt.

• Fevåg/Hasselvika har 175 arbeidsplasser og trekkes fram som et område i 
vekst. Mange barnefamilier har flyttet dit de senere årene og det vises til 
en vekst i antall innbyggere fra 631 i 2016 til 638 i 2020.



Fevåg/Hasselvika skole

• I forbindelse med utredningen av framtidas skole i Rissa kommune 
i 2012, ble det av innbyggerne i Fevåg/Hasselvika trukket fram en 
forventet vekst i innbyggertallet grunnet utbyggingen ved Ørland 
Hovedflystasjon og etableringen av Hysnes Helsefort.



Fevåg/Hasselvika skole

• I forbindelse med utredningen av framtidas skole i Rissa kommune 
i 2012, ble det av innbyggerne i Fevåg/Hasselvika trukket fram en 
forventet vekst i innbyggertallet grunnet utbyggingen ved Ørland 
Hovedflystasjon og etableringen av Hysnes Helsefort.



Fevåg/Hasselvika skole

• Etablering av oppvekstsenter er vurdert:

• Bemanningsnorm og pedagognorm for barnehagen, kombinert med 
det lave elevtallet ved skolen gjør at den økonomiske gevinsten av et 
slikt tiltak blir liten når et forsvarlig skoletilbud skal ivaretas.



Fevåg/Hasselvika skole

• På bakgrunn av det lave elevtallet, den korte avstanden til Åsly skole og den 
økonomiske effekten av å legge ned skolen, så fremmer 
Kommunedirektøren forslaget om å legge ned Fevåg/Hasselvika skole fra 1. 
januar 2021.

• Lønnskostnadene knyttet til skolen videreføres ut skoleåret for å sikre en 
god overgang for elevene og for å ivareta ansatte på best mulig måte. Ved å 
utsette nedbemanningsbehovet til overgangen til nytt skoleår, vil noe av 
dette kunne ivaretas gjennom naturlig rotasjon.

• Skolebygget legges ut for salg med klausul om at det ikke kan drives 
privatskole der. Dette begrunnes med at vi allerede har en privatskole i 
kommunen, og at en opprettelse av ytterligere et privatskoletilbud vil ha 
store økonomiske og kvalitetsmessige konsekvenser for det øvrige 
grunnskoletilbudet i kommunen.



Mælan skole

• KS-Konsulent vurderer skolen til å være i minste laget både nå og ut fra 
prognoser, men de vurderer at reisetiden for elever i barneskolealder å være 
for lang. De anbefaler dermed at det opprettes et oppvekstsenter med 1.-7. 
trinn samlokalisert med Fagerbakken barnehage.

• I høringsinnspillene trekkes det fram en bekymring over lang skolevei for 
ungdomsskoleelevene til Åsly skole.

• I dag er det 20 elever på ungdomstrinnet ved Mælan skole. Neste år øker det 
til 24 elever, før det synker ned til 11 elever. Basert på faglige vurderinger 
knyttet til læringsmiljø, kompetansekrav til undervisningspersonalet og 
størrelsen på elevmiljøet, vurderes det å være faglig uforsvarlig å 
opprettholde et ungdomstrinn med så få elever.

• På bakgrunn av dette fremmer Kommunedirektøren et forslag om at 
ungdomstrinnselevene flyttes til Åsly ved skolestart 2023, og at det etableres 
et oppvekstsenter med barnehage og 1.-7. trinn samlokalisert.

• Bygningene til Fagerbakken barnehage legges ut for salg når barnehagen har 
flyttet.



Stadsbygd skole

• KS-Konsulent anbefaler at det bygges ny skole på Stadsbygd med 1.-7. trinn og at 
barnetrinnselevene fra Vanvikan flyttes hit. Ungdomstrinnet flyttes til Åsly skole.

• I høringsinnspillene trekkes det av flere frem viktigheten av å ha barneskoler både på 
Stadsbygd og i Vanvikan, for å ta hensyn til pendlerne og deres barn. For begge 
områdene trekkes potensiell vekst frem grunnet nærheten til Trondheim.

• Det vurderes at det er viktig å opprettholde et skoletilbud for de yngste elevene både 
i Vanvikan og på Stadsbygd, for å legge til rette for pendlere. Samtidig støttes KS-
Konsulent sine faglige vurderinger av å samle ungdomstrinnselevene på to skoler.

• Kommunedirektøren foreslår derfor at det iverksettes bygging av ny skole med 1.-
7.trinn på Stadsbygd, for elevene fra Stadsbygd. Ungdomstrinnet foreslås flyttet til 
Åsly skole ved skolestart 2021. Dette medfører et overbelegg på Åsly, så alternativt 
må elevene inn i alternative arealer frem til skolestart 2023.



Testmann Minne skole

• KS-Konsulent anbefaler at skolen videreføres som skole med 1.-10. 
trinn grunnet reiseavstanden til de andre skolene. I tillegg anbefaler 
KS-Konsulent at det vurderes om det er hensiktsmessig å flytte skolen 
til dagens videregående skole i Leksvik.

• Kommunedirektøren stiller seg bak KS-Konsulent sine konklusjoner 
om at Testmann Minne skole videreføres med 1.-10. trinn. 

• Videregåendebygget skal vurderes, og vil bli tatt i bruk dersom det 
egner seg bedre enn dagens lokaler.



Vanvikan skole

• KS-Konsulent anbefaler at skolen legges ned og at elevene på 1.-7. trinn 
flyttes til Stadsbygd. Ungdomstrinnet flyttes til Åsly skole.

• I høringsinnspillene trekkes det av flere frem viktigheten av å ha 
barneskoler både på Stadsbygd og i Vanvikan, for å ta hensyn til 
pendlerne og deres barn. For begge områdene trekkes potensiell vekst 
frem grunnet nærheten til Trondheim.

• Det vurderes at det er viktig å opprettholde et skoletilbud for de yngste 
elevene både i Vanvikan og på Stadsbygd, for å legge til rette for 
pendlere. Samtidig støttes KS-Konsulent sine faglige vurderinger av å 
samle ungdomstrinnselevene på to skoler.

• Kommunedirektøren foreslår derfor at det opprettholdes 1.-7. trinn i 
dagens skolelokaler og at ungdomstrinnet flyttes til Åsly skole ved 
skolestart 2023.



Åsly skole

• KS-Konsulent anbefaler at Åsly skole videreføres som skole med 1.-10. trinn, 
inkludert elevene fra Fevåg/Hasselvika skole og at ungdomstrinnselevene fra 
Mælan, Stadsbygd og Vanvikan samles til en felles ungdomsskole ved Åsly. 
Lokalene til dagens videregående skole i Rissa foreslås vurdert som alternativ 
til en ny og felles ungdomsskole når disse blir tilgjengelig i 2023.

• KS-Konsulent sine faglige vurderinger av å samle ungdomstrinnselevene på to 
skoler støttes.

• Vurderinger etter befaring ved Johan Bojer videregående skole, skolested 
Rissa.

• Kommunedirektøren foreslår at det fra skolestart 2023 etableres en felles 
ungdomsskole på Åsly skole, med unntak av elever tilhørende Leksvik 
skolekrets. For å løse utfordringen med et midlertidig overbelegg, flyttes 
mellomtrinnet inn i dagens videregåendelokaler frem til det i 2031 er plass til 
alle samlet på Åsly skole.



Konsekvenser ved å opprettholde F/H skole

• Ved å legge ned Fevåg/Hasselvika skole vil man få en nettobesparelse på i 
overkant av 5 millioner kroner, med halvårseffekt i 2021 og full effekt i 
2022.

• Dersom Fevåg/Hasselvika skole velges videreført i framtidig skolestruktur i 
Indre Fosen kommune, vil det ikke være mulig å oppnå tilsvarende effekt 
før i 2030 ved at enten Vanvikan skole eller Stadsbygd skole i sin helhet 
legges ned.

• Kommunedirektøren vurderer konsekvensene av å legge ned Vanvikan 
skole eller Stadsbygd skole som langt større, for mange flere, i et område 
med større potensiell vekst, samtidig som den økonomiske og kvalitative 
effekten blir langt lavere enn om man legger ned Fevåg/Hasselvika skole.



Oppsummering grunnskole

• Kommunedirektøren vurderer at dette forslaget for framtidig 
skolestruktur er den som best ivaretar de kortsiktige og langsiktige 
konsekvenser av elevtallsnedgangen.

• Det ligger et handlingsrom i dette forslaget, hvor investeringer ved 
Vanvikan skole forskyves fram i tid og at det legges opp til kun 
midlertidig bruk av videregåendebygget i Rissa. 

• Dette åpner for en fleksibilitet slik at man kan korrigere for eventuelle 
endringer i prognosene, både positive og negative, om det skulle 
bli nødvendig.



Barnehage

• KS-Konsulent anbefaler at et tilsvarende strukturprosjekt på 
barnehageområdet gjennomføres slik det som nå er gjort for grunnskolene.

• Ressursfordelingsmodell for de kommunale barnehagene innføres med 
budsjett for 2021.

• «Dobbel effekt».

• Kommunedirektøren foreslår at barnehagestrukturen utredes i forkant av 
behandlingen av økonomi- og handlingsplan våren 2022. 

• I tillegg foreslår Kommunedirektøren at vedtektene for barnehagene i Indre 
Fosen kommune gjennomgås og revideres i 2021, med fokus på om 
tilbudet harmonerer med de framtidige rammene kommunen må forholde 
seg til.



Andre anbefalinger

• KS-Konsulent anbefaler Indre Fosen kommune å vurdere årsaker til at en så 
stor andel elever mottar spesialundervisning.

• I tillegg anbefaler KS-Konsulent at det bør utarbeides en plan for helhetlig 
oppvekst, en plan som bør legge vekt på å etablere en systematikk for 
samhandling. 

• Videre anbefaler de at kommunen i større grad enn i dag tar i bruk metoder 
og/eller verktøy for bedre koordinering og samordning av tjenester rettet 
mot barn/unge med komplekse hjelpebehov og deres familier.

• Øvrige anbefalinger vil bli tatt tak i å fulgt opp fremover.



Spesialundervisning

• Bruk av ostehøvelprinsippet over mange år kan ha påvirket andelen 
som mottar spesialundervisning.

• Når skolenes handlingsrom reduseres, øker henvisningene til PPT og 
terskelen for at spesialundervisningen er løsningen blir lavere.

• De strukturelle grep som foreslås har som mål å skape et økt 
handlingsrom i skolene.

• Dette er en kompleks materie, og det finnes ikke noen enkle svar. 

• Derfor vil dette bli tatt tak i og sett i sammenheng med…



Plan for helhetlig oppvekst

• Kommunedirektøren fremmer på bakgrunn av KS-Konsulent sine 
anbefalinger forslag om at det iverksettes et arbeid med å utarbeide en 
plan for helhetlig oppvekst med en tydelig målsetting og retning. 

• Planen skal ha som hensikt å etablere en systematikk for samhandling 
mellom de ulike tjenesteområdene som jobber med og for barn, slik at 
ansatte i barnehagens og skolens støttetjenester skal jobbe for å oppleves 
mer tilgjengelige for barn/elever, foreldre og ansatte i hverdagen. 

• I sammenheng med dette arbeidet skal det sees nærmere på 
årsaksforholdet til at en så stor andel av elevene våre mottar 
spesialundervisning. 

• Forebyggende tiltak skal implementeres i denne planen. 
• Planen utarbeides og ferdigstilles i løpet av 2021.



Barnets beste

• FNs barnekonvensjon artikkel 3 fastslår at “ved alle handlinger som berører 
barn, enten de foretas av offentlige eller private velferdsorganisasjoner, 
domstoler, administrative myndigheter eller lovgivende organer, skal 
barnets beste være et grunnleggende hensyn.”

• Utdrag av Kommunedirektørens vurdering av barnets beste:

• Kommunedirektøren vurderer at det framlagte forslaget for framtidig 
skolestruktur er til barnet i Indre Fosen kommune sitt beste, framfor 
å videreføre dagens struktur. Dette dreier seg om å skape et handlingsrom 
for skolene til å ivareta alle barn på best mulig måte.

• En videreføring av dagens struktur vil føre til så kraftige økonomiske kutt at 
det vil ramme ALLE elever, på grunn av at skolenes driftsrammer vil bli 
uforsvarlig små.



Forslag til vedtak i saken om totalplanen, forts.

21. Organisering av bygg- og eiendomsforvaltningen beholdes som i dag.

22. Kultur reduseres med ressurser innenfor bibliotek og kulturskole.

23. Når omstillingsprogrammet for arbeids- og næringsliv Indre Fosen kommune avsluttes, 
ansettes en næringsutvikler.

24. VAR-området (vann, avløp, renovasjon) skal være selvfinansierende fra 2021.

25. Eiendomsskatt på boliger og fritidseiendommer innføres fra 2022.




